
وزنه ب�رداري فع�اً پرحاش�يه ترين نشس�ت 
خب�ري فدراس�يون هاي اعزامي ب�ه بازي هاي 
آسيايي بوده است. در ادامه سلسه نشست هاي 
خب�ري در كميت�ه  مل�ي المپي�ك، رؤس�اي 
فدراسيون هاي قايقراني، ووشو و وزنه برداري 
مقاب�ل خبرن�گاران ق�رار گرفتن�د و ضم�ن 
تش�ريح وضعيت تيم ها و نماين�دگان اعزامي 
به س�ؤالات اصحاب رس�انه نيز پاس�خ دادند. 
در پيش ب��ودن بازي هاي آس��يايي، حساس��يت 
فدراسيون ها را براي پاسخگويي به سؤالات بيشتر 
كرده اس��ت. اعزام كيفي كاروان ب��ه هانگژو باعث 
شده بحث كس��ب مدال در رأس امور قرار بگيرد. 
نكته مشترك بين س��ه رش��ته قايقراني، ووشو و 
وزنه برداري تأكيد رؤس��اي آنها بر كسب حداكثر 

مدال در بازي هاي آسيايي بود. 
   IOC كار را سخت كرده است

سجاد انوشيرواني كه اين روزها فدراسيونش با بدهي  
ميلياردي دست به گريبان است در صحبت هايش 
تأكيد كرد هيچ يك از وزنه برداران اعزامي كم كاري 
نخواهد كرد. تيم ملي وزنه ب��رداري پيش از حضور 
در بازي هاي آس��يايي باي��د در مس��ابقات جهاني 
عربس��تان روي تخته برود و ب��ا برترين هاي جهان 
رقابت كند. رئيس فدراسيون وزنه برداري در ابتداي 
صحبت هايش به اين نكته اشاره كرد: »وزنه برداري 
ايران در شرايطی ويژه قرار دارد. رقابت هاي جهاني 
عربستان، انتخابي اصلي المپيك است. بلافاصله پس 
از آن بازي هاي آس��يايي را داريم و اين رويداد براي 
كشور بس��يار مهم است. از سال گذش��ته اردوهاي 
مختلفي را پيش بيني كرديم. منتها IOCشرايط را 
براي اين رشته سخت كرده است، در جهاني ۱۰ وزن 
داريم و در بازي هاي آسيايي هفت وزن. در المپيك 
تنها پنج وزن حضور دارند و اين مسئله ما را با چالش 

مواجه كرده است. در رويدادهايی كه شركت كرديم 
تا جايي كه مي توانستيم مدال گرفتيم تا ديد جامعه 
نس��بت به وزنه برداري تغيير كند. فدراس��يوني كه 
تحويل گرفتيم شرايطش بسيار پيچيده و سخت بود، 
ولي با همت دوستان سختی ها را پشت سر گذاشتيم، 

ولي انتظاراتي هم از وزارت ورزش داريم.«
   مديريت هزينه

انوش��يرواني در خصوص بدهي ۶ ميلياردي اظهار 
داشت: »اين بدهي مربوط به شركت توسعه بابت 
اجاره هاي ۱۰ سال گذشته است. اكثر فدراسيون ها 
مش��كل بدهي را دارند. ب��ا توجه ب��ه هزينه هاي 
س��نگيني كه فدراس��يون ها بابت اردوها پرداخت 
مي كنند ش��رايط واقعاً س��خت شده اس��ت. براي 
مديريت هزينه ها و اعزام با كيفيت به بازي ها، تيم 
در سه گروه به هانگژو اعزام خواهد شد. هر وزنه بردار 
پنج يا شش روز زودتر به چين اعزام می شود.« در 
ادامه اين نشست، س��ؤال يكي از خبرنگاران كه در 
مورد وعده جذب اسپانسر بود باعث عصبانيت رئيس 
فدراسيون شد. سجاد انوش��يرواني در واكنش به 
سؤال مطرح شده، گفت: »برخي تا چند ماه پيش كه 
در فدراسيون بودند نظر ديگري داشتند و حالا عليه 
وزنه برداري مي نويسند. در اين مدت اسپانسرهاي 
زيادي جذب كرديم. حساب فدراسيون مشخص 
اس��ت. درآمدي كه در ۱۵ماه اخير كس��ب كردم 
در فدراس��يون هاي قبلي به دس��ت نيامده است. 
برخي دوستان ش��انتاژ مي كنند! وزنه برداري نياز 
به حمايت دارد، چراكه پشتوانه سازي نشده و اين 
مسئله براي ما مشكلات زيادي ايجاد كرده است. 
با توجه به شرايط سخت كشور، ما دست از تلاش 
نكشيديم. قبول دارم انتظار از رش��ته ما بالاست، 
ولي داش��ته هايمان را نيز در نظر بگيريد. تحقيق 
كنيد ببينيد زيرساخت هاي ما در چه شرايطي قرار 

دارد. مشكلات را به مسئولان اعلام كرديم كه قول 
دادند مشكل تجهيزات تا آخر سال حل شود. تا قبل 
از آمدن مديريت فعلي هيئت استان هاي ما حقير 
شده بودند. دو سال و نيم از حضورمان گذشته و اگر 
نتايج خوبي نگرفتيم انتقاد كني��د. اگر در هانگژو 
نتيجه نگرفتيم، آن وقت می توانيد انتقاد كنيد. اگر تا 
امروز توانستيم فدراسيون را مديريت كنيم، به خاطر 

حضور اسپانسرهاست.«
   قول مدال دروغ است

وزنه برداري با هفت ملي پوش مرد و سه ملي پوش 
زن جدال س��ختي با رقب��ا خواهد داش��ت. نواب 
نصيرش��لال، س��رمربي تيم ملي مردان روي اين 
موضوع تأكيد داشت: »با هفت وزنه بردار در چهار 
وزن اعزام خواهيم ش��د. بعد از مس��ابقات جهاني 
بهترين ها را براي آسيايي انتخاب خواهيم كرد. اكثر 
بچه هاي ما شانس كسب مدال هستند، اما شرايط 
روز مس��ابقه تعيين كننده اس��ت. روند پيشرفت 
بچه ها به گونه اي است كه حتي به كسب مدال طلا 
هم اميدواريم. در اين وانفس��اي نبود وزنه بردار با 
توجه به تلاش ها و افزايش ركورد، طلا هم خواهيم 

گرفت. براي رنگ مدال قول دادن دروغ است.«
   مشكات قايقراني

به گفته عليرضا سهرابيان، رئيس فدراسيون قايقراني، 
اين فدراس��يون بيش��ترين ورزش��كار را در هانگژو 
خواهد داشت: »۲۴ ورزشكار در رشته هاي روئينگ، 
اسپرينگ )كانو و كاياك( و اسلالوم خواهيم داشت. 
ما بيشترين ورزشكار را بين تيم هاي ديگر داريم. كم 
شدن آب درياچه و غيراستاندارد بودن تنها پيست 
روئينگ از جمله مشكلات ما بودند. تلاش مي كنيم 
تاريخي ترين نتيجه قايقراني را در هانگژو بگيريم. به 
خانواده قايقراني اعتماد كام��ل دارم. غير از كميته 
 ملي المپيك، وزارت ورزش و وزارت نيرو، ديگر چه 

ارگاني به ما توجه كرد؟! در بخش تجهيزات قايق هاي 
ما سال هاس��ت كه در گمرگ خاك مي خوردند، آيا 
مسئولان در اين مسئله كمكي به ما كردند؟ تلاش 
مي كنيم خانواده قايقراني را زن��ده نگه داريم. هيچ 
ورزشكاري كم فروشي نمي كند و همه براي بهترين 

نتيجه تلاش مي كنند.«
   بي توجهي وزراي ورزش

فدراسيون ووشو در هانگژو ۲۰ نماينده در دو رشته 
ووشو و كوراش خواهد داشت. امير صديقي، رئيس 
اين فدراسيون ضمن انتقاد از وزراي پيشين ورزش 
از تلاش ووش��وكاران و ك��وراش كاران ايران براي 
موفقيت در بازي ها آسيايي گفت: »دو سال سخت 
را در فدراسيون پشت سر گذاشتيم. حضور كيومرث 
هاشمي براي ورزش خوب است. اميدواريم شرايط 
به گونه اي باشد كه وزير قبل از بازي هاي آسيايي 
انتخاب ش��ود. حضور سرپرس��ت وزارت و رئيس 
كميته المپيك در اردوي ووش��و اتفاق خوبي بود. 
پنج سال بود هيچ وزير ورزشي به اردوي ما نيامده 
بود. ش��رايط رقابت��ي نابرابري با حريف��ان داريم. 
چين مهد ووشوس��ت و ازبكس��تان رقي��ب ما در 
كوراش محسوب مي شود. انتظارات از فدراسيون 
ووشو بسيار زياد است، ولي بايد واقع گرايانه به اين 
موضوع نگاه كرد. ما حتي ب��راي خريد تجهيزات 
هم مشكل داش��تيم. دو رش��ته كاملًا متفاوت را 
تحت پوش��ش داريم. رقمي كه تعيين شده بسيار 
كم است و دو، س��ه ماه از هزينه هايمان را پوشش 
مي دهد. البته قول حمايت و جبران به ما داده شده 
است. وزارت ورزش هم در اين چند ماه كمك هاي 
زيادي كرده اس��ت. نمي توانيم تعداد مدال ها را از 
قبل پيش بيني كنيم. هدفمان اين است كه نتايج 
گذش��ته را تكرار كنيم. اگر موفق شويم، دستاورد 

بزرگي برايمان خواهد بود.«
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دنيا  حيدري

زندگي مسالمت آميز فوتبال با دلالي!
زماني قرار به برچيدن بساط دلالي در فوتبال بود و حتي نماينده هاي مردم 
در خانه ملت نيز پرون��ده اي قطور از بي بندوباري هاي مالي و فس��ادهاي 
پرتعداد در فوتبال را فهرس��ت كردند، فهرستی بلندبالا كه برخلاف تمام 
ادعاهاي مطرح شده چون دفترچه خاطرات كه معمولاً گوشه صندوقچه 
به اميد خوانده شدن خاك مي خورد، به گوشه اي دور از دسترس تبعيد و 

پرونده اش قبل از رسيدگي مختومه شد!
خاك خوردن پرونده فساد در فوتبال، اما يك داستان است و عادي شدن 
حضور دلال ها در فوتبال ايران داستاني ديگر. روندي كه گويا پيش نمايشي 

از زندگي مسالمت آميز فوتبال با دلالي را به تصوير مي كشد. 
طي ماه هاي اخير، كمتر روزي بوده كه شاهد افشاگري ها و روايت هاي تلخ 
مربيان و بازيكنان فوتبال از دلالي در فوتبال ايران نباشيم. اين روايت ها را 
پيش از اين رسانه ها با لحني تند و انتقادي نقل مي كردند و اتفاقاً محكوم به 
حاشيه سازي نيز مي شدند، اما امروز از زبان اهالي خود فوتبال بيان مي شود. 
نقل قول هايي كه به مرور خاطرات مي ماند و نشان مي دهد كمتر كسي در 
جامعه فوتبال با اين مقوله شوم بيگانه است و بيراه نيست اگر بگوييم كه 
صابون دلالي به تن اكثر مربيان و بازيكنان خورده است، به گونه اي  كه حتي 
رئيس فدراسيون فوتبال نيز در اين راستا انتقادهايي را مطرح كرده و مدعي 
بود افرادي با عنوان ايجنت رس��مي، اما با همان ماهيت دلالي بيش از ۴۵ 
بازيكن را مديريت مي كنند و اين مصداق بارز دلالي است كه مي تواند حتي 

بحث تباني در هفته هاي حساس ليگ را نيز پيش بكشد. 
پرده برداش��تن از واقعيت اتفاق بدي نيس��ت. اينكه بازيكنان و مربيان از 
تجربيات تلخ خود در رابطه با دلالي بگويند، اما بيان اين داستان ها زماني 
مي تواند مفيد باشد كه نتيجه اي مثبت در پي داشته باشد و صرفاً به مرور 
خاطرات خلاصه نشود. ترديدي نيست كه دلال ها نقش پررنگي در فوتبال 
ايران دارند و اتفاقات و روايت هاي اخير ثابت مي كند اين واقعيت تلخ توهم 
اصحاب رسانه يا نتيجه بدبيني آنها نيس��ت، خصوصاً كه علاوه بر مربيان، 
بازيكنان و مديران، حتي رئيس فدراسيون نيز كم و بيش بدان اشاره كرده 
اس��ت. به همين دليل هم انتظار مي رود امروز كه جامعه فوتبال به عنوان 
زخم خورده هاي اين مقوله شوم صدايشان درآمده گامي براي برچيده شدن 
بساط دلال ها برداشته شود. دلال هايي كه سال هاست ديگر در قالب افرادي 
شيك و شكيل و حتي با پست ها و عنوان هاي در خور توجه اهداف شوم خود 
را پيش مي برند. در غير اين صورت روايت دلالي هاي فوتبال به تنهايي نه 

فقط سودي ندارد كه باعث عادي شدن اين اتفاق شوم مي شود. 
 در واقع خاطرات تلخ اهالي فوتبال ك��ه اين روزها بيش از هر زمان ديگري 
شاهد مطرح شدن آن هستيم بايد مسئولان امر و نهادهاي نظارتي را مجاب 
به برداشتن گامي جهت مبارزه با دلالي در فوتبال كند، چراكه سكوت در 
اين راستا طي سال هاي اخير باعث شده تا فساد دلال ها، فوتبال ايران را تا 
مرز نابودي بكش��اند، خصوصاً كه هيچ يك از ش��عارهاي داده شده در اين 
راستا به مرحله اجرا درنيامده كه اگر غير از اين بود، صداي اعتراض مربيان و 
بازيكنان زخم خورده به جايي مي رسيد، نه آنكه در نهايت بسياري همچون 
محسن ربيع خواه، هافبك سابق پرسپوليس با اين باور كه »همه به هم وصل 
هستند«، بعد از مطرح كردن مشكل خود با يكي، دو جا دست از پيگيري آن 
بكشد! البته بسياري بر اين تأكيد دارند كه مدركي جز يكي، دو تماس ندارند 
و اين جاي تعجب ندارد. س��كوت برابر دلالي هاي فوتبال به قدري طولاني 
شده كه آقايان از بس مار خوردند افعي شدند و ديگر خوب مي دانند چه كنند 
و به اين راحتي ها دم به تله نمي دهند. با اين وجود كار نشد ندارد و در صورتي 
كه عزمي براي برچيدن بس��اط دلالان در فوتبال باشد هرچند سخت، اما 

مي توان دست آنها را براي هميشه از اين رشته پرطرفدار كوتاه كرد. 
س

 قلعه نويي: بايد از ضربه هاي گذشته 
درس بگيريم

امير قلعه نويي در نخس��تين تمرين تيم ملي پاس��خگوي اصحاب 
رسانه بود و سعي كرد در گفت وگويي صميمانه با خبرنگاران، برخي 
ابهامات را برطرف كند: »از نظر ساختاري و برنامه ريزي نياز داشتيم 
با تيم هاي بهتري بازي كنيم، اما اين هم دست من امير قلعه نويي 
نبود. حالا يك سري مش��كلات بين المللي و مالي وجود دارد. نبايد 
خودزني كنيم و مدام از مشكلات بگوييم. بهتر است به جاي گلايه از 
شرايط تمام تلاش خود را براي موفقيت در جام ملت هاي آسيا به كار 
گيريم. از سوي ديگر همانطور كه به جام ملت هاي آسيا فكر مي كنيم 
بايد شيب ملايم تغييرات را نيز داشته باش��يم. ما در اردوي قبلي 
روي دو هافبك جوانمان سرمايه گذاري كرده بوديم كه متأسفانه 
مصدوم شدند، به همين دليل تغييراتي در ليست جديد ايجاد شد. 
تك تك بازيكنان براساس عملكردي كه داشتند دعوت شدند. براي 
نمونه علي كريمي در اردوي قبلي نبود، ولي الان هست، يا سرلك 
با توجه به مصدوميت دو هافبك جوان تيم و عملكردي كه داشته 
دعوت شده است. نه كس��ي به من زنگ  زده است و نه آدمي هستم 
كه تحت فشار تصميم بگيرم. كاري به گذشته ندارم، اينجا تيم ملي 
مملكت مان است و بايد كس��ي را كه قابليت دارد و حقش هست، 
دعوت كنيم. اجازه دهيد ريز اين موضوع را نگويم، ولي مترصد اين 
هستيم كه علاوه بر مسائل فني به مسائل ديگر كه در گذشته به تيم 
ضربه  زده است، توجه كنيم و آن چيزي را كه به سود مملكت مان 
باشد، انجام مي دهيم. ضمن اينكه يك جاهايي بايد به يك سري ها 

تلنگر بزنيم تا فكر نكنند تحت هر شرايطي حضور دارند.«

تأكيد سرمربي تيم ملي به عدم توصيه پذير بودن

عش�ق و ارادت به امام حس�ين )ع( باعث ش�ده خيل عظيم 
جمعيت به سمت كربا حركت كنند و در اين مسير نيز هر يك 
به شيوه اي ابراز ارادت مي كنند. ميليون ها زائر حسيني از ايران 
و كشورهاي مختلف به كربا آمده اند يا در حال آمدن هستند 
تا حضور در مراسم معنوي پياده روي اربعين را از دست ندهند. 
در اين ميان ورزشكاران كشورمان نيز يكي از اقشار حاضر و 
فعال در اين مراسم هستند. همانند سال هاي گذشته محمد 
انصاري اين روزها در عراق است و به شيوه خودش به زائران 
خدمت مي كند. هافبك بااخاق سابق پرسپوليس در يكي از 
موكب هاي مسير پياده روي حضور دارد و مشغول پذيرايي و 

خدمت رساني به عاشقان حسين)ع( است. 

تلاش 
رشته هاي 

 وزنه برداري، قايقراني 
 و ووشو براي درخشش 

 در بازي هاي 
آسيايي

درويش دنباله رو استقال 

شكايت رسمي پرسپوليس از سپاهان
از بسته شدن پنجره نقل و انتقالات تا بدهي 900ميلياردي

تخلف يا بي كفايتي؟!
پرس��پوليس هم از س��پاهان عارض ش��د. در 
پي ارس��ال نامه محرمانه س��ازمان بازرسي در 
خصوص تخلف يكي از باشگاه هاي ليگ برتري 
و صحبت هاي سربس��ته قنبرزاده، نايب رئيس 
فدراسيون فوتبال، باش��گاه استقلال صراحتاً از 
زردپوشان اصفهاني بابت تخلف ۲۰۰ درصدي 
ش��كايت كرد. اين باشگاه با ارس��ال نامه اي به 
س��ازمان ليگ با اين مضمون ك��ه طبق مصوبه 
فدراس��يون افزايش دس��تمزد بازيكنان براي 
فصل آينده بايد ۲۵ درصد باشد، اما سپاهان از 
اين قانون تخطي كرده و افزايشي حتي تا سقف 
۲۰۰درصدي داشته، خواستار رسيدگي به اين 
موضع شد. باشگاه استقلال با طرح ادعاي اخلال 
در نظام اقتصادي نقل و انتق��الات فوتبال ايران، 
خواس��تار ارجاع اعتراض اين باشگاه به تخلف 
باشگاه س��پاهان به كميته انضباطي شده بود. 
اعتراضي كه حالا به فاصله چند روز پرسپوليس 

نيز به طور رسمي مطرح كرده است!
البته اين شكايت كشي را ابتدا سپاهان آغاز كرد. 
بعد از اظهارنظر مدير روابط عمومي سرخپوشان 
و همچنين افش��اگري هاي درويش، مديرعامل 
پرس��پوليس در خصوص تخلفات زردپوش��ان 
اصفهاني، سپاهان از هر دو اين افراد شكايت كرد. 
شكايتي كه از سوي سرخپوشان بي پاسخ نماند. 
درست چند ساعت بعد از مصاحبه رضا درويش 
بود كه پرسپوليس با ارس��ال نامه ای رسمي به 

محمدرضا كش��وري فرد، مهدي ت��اج، منصور 
قنبرزاده و رئيس كميته انضباطي موارد اتهامي 
خود را توضيح داد: »باش��گاه س��پاهان مغاير با 
دس��تورالعمل ناظر بر قرارداد و س��قف بودجه 
باشگاه ها مصوبه هيئت رئيسه بنا بر شواهد معتبر 
تخطي كرده است.« توضيحات درج شده در نامه 
ارسالي پرسپوليس به فدراسيون و سازمان ليگ 
در واقع همان مواردي اس��ت ك��ه طي روزهاي 
اخير و بعد از منتش��ر ش��دن خبر نامه سازمان 
بازرسي مطرح ش��د، مواردي چون عقد قرارداد 
ريالي با بازيكن براساس قيمت روز دلار و افزايش 
صددرصدي رقم قرارداد بازيكنان در سال دوم. 
در نامه ارسالي اما برخلاف صحبت هايي كه طي 
روزهاي اخير از س��وي مس��ئولان پرسپوليس 
مطرح شده بود، خبري از درخواست كسر امتياز 
و 3 بر صفر ك��ردن بازي هاي اين تيم نيس��ت، 
اما مديرعامل سرخپوش��ان مدعي است كه در 
صورت محرز شدن تخلف سپاهان اين اتفاق بايد 
رخ دهد. اين در حالي است كه قانونگذار پيشتر 
اعلام كرده بود كه 3 بر صفر شدن بازي ها زماني 
صورت مي گيرد كه شكايت ها ۲۴ ساعت بعد از 
انجام بازي ثبت شود در غير اين صورت جريمه 

نقدي است، نه امتيازي. 
پرسپوليس در حالي به طور رس��مي از سپاهان 
ش��كايت كرده كه باشگاه س��پاهان نيز با انتشار 

بيانيه اي از شكايت متقابل خبر مي دهد.

تخلف يا بي كفايت��ي ديگر تفاوتي ن��دارد وقتي 
رقم بجا مانده از آن، چيزي حدود 9۰۰ ميليارد 
تومان مي ش��ود، ام��ا همچن��ان آب از آب تكان 
نمي خورد! كس��ي س��راغي از مديران گذش��ته 
اس��تقلال نمی گيرد، مديران سابق استقلال كه 
بدهي هاي بجا مان��ده از زمان آنها س��ر به فلك 
مي كشد، اما كسي حتي آنها را براي توضيح هم 

كه شده پاي ميز محاكمه نمي كشاند! 
احس��ان خاندوزي، وزير امور اقتص��اد و دارايي 
دس��توراتي را جه��ت مس��دود ش��دن برخ��ي 
حس��اب هاي اس��تقلال بابت بدهي هاي معوقه 
به س��ازمان ام��ور مالياتي و همچنين س��ازمان 
خصوصي سازي بابت ربط و نسبتي كه در حوزه 
بورسي شدن باشگاه ايفا مي كند داده، اما مشكلات 
آبي پوشان پايتخت يكي، دو تا نيست كه با اينگونه 

حمايت هاي خارج از نوبت حل و فصل شود.
چند روز قبل بود كه فيفا، باش��گاه استقلال را به 
پرداخ��ت ۵۱۲ ه��زار دلار بابت ق��رارداد آمانوف 
محكوم كرد. اين اتفاق درست يك روز بعد از آنكه 
فيفا پنجره نقل و انتقالات تابستاني استقلال را بابت 
عدم پرداخت حق رش��د قائدي به شاهين بوشهر 
بست رخ داد، اما ش��ايد اين اعداد و ارقام در كنار 
بدهي هاي بانكي آبي پوشان كه سند مرغوبكار بابت 
آن گرو گذاشته شده و ريز مطالباتي كه يك حساب 
سرانگش��تي رقم آن، چيزي حدود 9۰۰ ميليارد 
تومان اس��ت، چيزي نباش��د. يكي از بدهي هاي 

باشگاه اس��تقلال به عدم بازپرداخت اقساط وامي 
برمي گردد كه در زمان مديرعاملي آجرلو با سپرده 
كردن پولي كه از بورس به آبي پوشان رسيده بود، 
گرفته ش��د. وام مضاربه اي ۲ ميليون و ۵۰۰ هزار 
يورويي كه قرار بود شش ماهه پرداخت شود، وامي 
كه جهت پرداخت طلب اس��تراماچوني و پادواني 
گرفته شده بود. باشگاه استقلال در زمان مديريت 
مصطفي آجرلو با گذاشتن س��پرده پولي از سهام 
اس��تقلال در بورس از يكي از بانك ها تس��هيلات 
دريافت كرد. قسط ماهانه اين وام حدود 8 ميليارد و 
۵۰۰ ميليارد تومان بوده و به غيراز سه، چهار قسط 
مابقي اقساط اين وام پرداخت نشده است. بعدها 
وام مضاربه شش ماهه با مبلغ ۲ ميليون و ۵۰۰هزار 
يورو بابت پرداخت بدهي هاي استراماچوني، باشگاه 
شباب الاهلي امارات و لئاندرو پادواني توسط حجت 
كريمي، سرپرس��ت وقت اس��تقلال گرفته شد تا 
خطر كسر امتياز بابت بدهي خارجي ها، آبي پوشان 
را تهديد نكند. اين جدا از طل��ب ۲۰۰ميلياردي 
اس��تقلال بابت فصل گذش��ته به بازيكنان تيم، 
بدهي هاي انباش��ته به آژانس هاي مس��افرتي و 
هتل هاست، اما بي ترديد مهم ترين بدهي استقلال 
بابت تس��هيلات ۴۰۰ميلياردي اس��ت كه سند 
مرغوبكار را بابت آن گرو گذاشته و چندين مرتبه 
نيز با اخطار بابت عقب افتادن طلب ها از سوي بانك 
مواجه شده و حتي مي تواند خطر از دست رفتن اين 

ورزشگاه را به دنبال داشته باشد.

شمیم رضوان    فوتبال

در هانگژو نتيجه نگرفتيم، انتقاد كنيد!

انتخاب هاي دمير اشتباه بود
متأس��فانه تيم ما در ميان 3۲ تيم مقام 
3۱ را كس��ب كرد. البته انتظار مي رفت 
كه چنين نتيج��ه اي از لح��اظ جايگاه 
به دس��ت بيايد، به خاط��ر اينكه تيم ما 
متحول شده و خيلي از بازيكنان جوان 
وارد تيم و خون جديدي تزريق ش��ده 
است، اما نبايد احساسي برخورد كنيم. 
واقعيت اين اس��ت كه ما بازي هاي قابل 
قبولي را ارائه نداديم. در دوره هاي قبلي 
فارغ از نتيجه مي توان گفت كه در مقابل 
تيم هاي مطرح اروپايي و امريكايي حريف از پيش بازنده اي نبوديم. اگر 
من يا هر كس ديگري در دنيا بخواهيم از عملكرد كادرفني و سرمربي 

تيم ملي دفاع كنيم، كار اشتباهي كرده ايم. 
س��رمربي تيم ملي در انتخاب نفرات و تايم بازي كه به آنها داد خيلي 
عملكرد درستي نداشت. شايد هم شناخت كافي از بسكتبالمان نداشت. 
بازيكنان خوبمان را كه سن زيادي هم نداشتند و آماده بودند، نبرديم! 
چه از لحاظ فني و چه از لحاظ سياس��تگذاري فدراسيون كار درستي 
كرده و مجبور است كه تغيير نسل بدهد. متأسفانه بسكتبال ما نسبت 
به ۱۰ سال گذشته مملو از بازيكنان متوسط است و بازيكنی نداريم كه 
در آسيا جزو بهترين ها باشد. شايد بازيكنان زيادي باشند كه در ليگ 
خودمان خوب كار كنند، اما عملًا در سطح بين المللي عقب مانده ايم. 
بازيكنان مس��تعد  زيادي در همين تيم فعلي داري��م، اما فرصت را به 
بازيكناني داديم كه در آينده بسكتبال ما تأثير زيادي ندارند. در مجموع 
از فرصت جام جهاني آنطور كه بايد استفاده نكرديم. بازي هايي را ارائه 
داديم كه در بسكتبال روز دنيا جايي ندارد. چيزي كه مرا ناراحت كرد، 
حرف هاي مفس��رين خارجي بازي بود كه در لحظاتي از بازي با لبنان 
اعلام كردند ايران بايد خوشحال باشد كه فقط ۲۰ امتياز از لبنان عقب 
اس��ت. اين نزول چندين و چند پله اي براي بسكتبال ما خوب نيست. 
البته عملكرد تيم ملي در جام جهاني عصاره كل بسكتبال ماست. اين 
را هم بايد در نظر بگيريم كه اگر سهميه آسيا هشت تيم نبود، قطعاً به 
جام جهاني هم نمي رس��يديم. اگر ما يك برنام��ه بلندمدت داريم بايد 
به طور كامل آن را اجرا كنيم، نه اينكه مثلًا محمد جمش��يدي را كنار 

بگذاريم و دو، سه بازيكني را ببريم كه كارايي خاصي ندارند.

شیوا  نوروزي
  گزارش

اشرف رامين

بسكتبال ايران با دمير سي ويكم شد

كلكسيون باخت در جام جهاني
قرار گرفتن در رتبه س��ي ويكم جام جهاني ۲۰۲3 حاصل تلاش هاي 
هاكان دمير و مديريت جواد داوري در فدراس��يون بس��كتبال است. 
نوزدهمين دوره اين رقابت ها براي بس��كتبال ايران با ثبت پنج باخت 
متوالي و از دس��ت دادن س��هميه المپيك به پايان رس��يد! همچنين 
خداحافظي حامد حدادي از تيم ملي، تلخي  ناكامي را دوچندان كرد. 

فدراسيون بسكتبال با تأكيد بر كليدواژه جوانگرايي و تغيير نسل هاكان 
دمير را به عنوان سرمربي جديد انتخاب كرد، اما در اولين محك جدي 
اين مربي اهل تركيه، نه تنها خبري از جوانگرايي نبود، بلكه انتخاب ها و 
تعويض هاي اشتباه او و همچنين عصبانيت غيرقابل كنترل اين مربي در 

لحظات سرنوشت ساز دو بازي نخست، همه را متعجب ساخت. 
پنجمين باخ��ت متوالي تيم مل��ي مقابل لبن��ان رقم خ��ورد؛ در ادامه 
شكست هاي سريالي تيم ملي بس��كتبال، حتي حريف تيم آسيايي هم 
نشديم و با قبول شكس��ت 8۱ بر 73، پذيرفتيم در آسيا نيز حرفي براي 
گفتن نداريم. قبل از آن هم برابر برزيل ساحل عاج، اسپانيا و فرانسه باخته 
بوديم و تسليم شدن برابر لبنان، كلكسيون شكست هايمان را تكميل كرد. 
از بين 3۲ تيم حاضر رده سي ويكم به تيم ايران رسيد و ضعيف ترين نتيجه 
تاريخ بسكتبال ما در جام جهاني ثبت ش��د. پيش از اين در سه دوره اين 
رقابت ها حاضر بوديم و در هر دوره حداقل يك پيروزي كسب كرديم. در 
جام ۲۰۱۰ تونس را برديم، در جام ۲۰۱۴ موفق به شكست مصر شديم و 
رتبه بيست و يكم را به دست آورديم و در جام ۲۰۱9 نيز با هدايت مهران 
شاهين طبع ضمن كسب دو برد مقابل آنگولا و فيليپين، سهميه حضور 

در المپيك را به عنوان بهترين تيم آسيايي كسب كرديم. 
    ضعف زبان 

س��رمربي خارجي تيم ملي حضور در جام جهان��ي را تجربه خوبي خواند. 
هاكان دمير به  رغم همه انتقادهاي مطرح شده از او، تنها مشكلش را عدم 
آشنايي با زبان فارسي خواند: »در مصاف با لبنان در بعضي از دقايق كنترل 
بازي را از دست داديم، اما تيم من تا آخرين لحظه جنگيد و همه بازيكنان 
بايد سرشان را بالا نگه دارند. با اختلاف هشت امتياز باختيم، اما در دقايق 
آخر اين اختلاف به چهار رس��يد كه اين موضوع در بسكتبال يعني بازي 
نزديكي با هم داشتيم. شايد نتايج خوبي در جام جهاني نگرفته باشيم، اما 
تمام تيم تا لحظه آخر جنگيد و بازيكنان كنار هم بودند. ايرانيان اهميت 
زيادي به بسكتبال مي دهند و هر كدام از بازيكنان تيم ملي هم استعدادهاي 
بسيار خوبي هستند. جو و انرژي داخل تيم فوق العاده است، تنها مشكلم 
زبان اس��ت. بازيكنان باتجربه در تيم هميشه مترجم من براي جوان ترها 
بودند و در اين س��ه ماه تلاش زيادي كرديم و آنها عملكرد قابل احترامي 
داشتند. بچه ها تمام تلاش شان را كردند. اين تورنمنت تجربه خوبي براي 
آنها بود و من و اعضاي كادرفني در اين س��ه ماه به اين باور رس��يديم كه 
مي توانيم به آنها كمك كنيم. بعد از اين سه ماه پيشرفت خوبي داشتيم و 

اين نسل بسكتبال ايران نياز به زمان بيشتری دارد و بهتر خواهد شد.«
   صبور باشيم

حامد حدادي با پايان ديدارهاي ايران در جام جهاني از تيم ملي خداحافظي 
كرد. كاپيتان 38 ساله س��ابقه چهار دوره حضور در جام جهاني و دو دوره 
حضور در بازي هاي المپيك را در كارنامه دارد. حدادي بعد از بازي با لبنان 
با چشماني پر از اشك خداحافظي اش از تيم ملي را اعلام كرد:  »يك تجربه 
طولاني مدت در تيم ملي ايران داشتم و از س��ال ۲۰۰۰ همه توانم را براي 
تيم ملي گذاشتم، حتي زمانی كه خيلي آماده نبودم هم براي تيم ملي بازي 
كردم. تلاشم براي اين بود كه باعث پيشرفت خودم و تيم ايران شوم. ناراحتم 
كه تيم ملي و بس��كتبال را تنها مي گذارم. بهتري��ن آرزوها را براي تيم ملي 
دارم، زيرا ما استعدادهاي خوبي داريم، اما نبايد بهانه بياوريم. بازيكنان ما 
تجربه زيادي در جام جهاني نداشتند و بعضي بازيكنان به كار بيشتری نياز 
دارند. عاشق بسكتبال بازي كردن هس��تم و به بازي در تيم هاي باشگاهي 
ادامه خواهم داد. الان زمان اين است كه نسل جوان تر براي تيم ملي بازي تا 
استعدادشان رشد كند. نبايد بازيكنان جوان را سرزنش كنيم و بگوييم چرا 
فقط باختيد. مردم، رئيس فدراسيون و دولت نبايد بازيكنان جوان را به خاطر 
شكست هايشان سرزنش كنند. باختن طبيعي است، زيرا آنها جوان هستند. 
در آينده مي توانيد چيزهاي خوبي را درباره تيم ملي ايران بشنويد. اميدوارم 

جامعه بسكتبال صبور باشد تا به نتيجه برسيم؛ فقط بايد صبور باشيم.«

عشق خدمت به زائران حسيني
قاب

صمد نیكخواه بهرامي

كاپيتان سابق تيم ملي


